# April 4, 1966

#### Central Council of the Union of USSR Sports Societies and Organizations Report on the 64th Session of the International Olympic Committee

#### Citation:

"Central Council of the Union of USSR Sports Societies and Organizations Report on the 64th Session of the International Olympic Committee", April 4, 1966, Wilson Center Digital Archive, RGANI f.4, op. 20, d. 2, l. 85. Obtained for CWIHP by Mikhail Prozumenshikov and translated by Gary Goldberg. https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/122935

### Summary:

Instructions to request a delay in the vote for the 1972 Olympic Games in order to allow Moscow to submit a bid to host them.

## **Original Language:**

Russian

### **Contents:**

Original Scan Translation - English

# инк кпсс

Contenter Центральный совет Союза спортивных обществ и организаций СССР докладывает, что в апреле 1966 года состоится сессия Международного олимпийского комитета (МОК), на которой будет принято решение о месте проведения зимних и летних Олимпийских игр 1972 года.

Original Scan W. T. S.

85

16464

3-3 LEKTOD

Заявки на организацию зимних игр подали г.г.Лахти (Финляндия). Саппоро (Япония), Калгари (Канада), Солт-Лейк-Сити (США), а на организацию летних игр - г.г.Монреаль (Канада), Мюнхен (ФРГ), Мадрид (Испания) Детройт (США).

Центральный совет полагает возможным, чтобы представители советских спортивных организаций в МОК внесли предложение перенести рассмотрение вопроса о проведении в 1972 году летних Олимпийских игр на следующую сессию Международного олимпийского комитета (МОК), сообщив одновременно о том, что Исполком Московского городского совета депутатов трудящихся готов подать заявку на организацию XX летних Олимпийских игр 1972 года в Москве. В случае отклонения этого предложения разрешить голосовать за проведение летних игр в г.Мадриде. Такое решение вопроса соответствует интересам ГДР, так как в марте с.г. спортивные организации ГДР обратились с просьбой, чтобы советские спортивные организации выступили против предложений о проведении игр в г.Мюнхене.

Руководство Коммунистической партии Испании, как сообщила т.Ибаррури. поддерживает возможность проведения Олимпийских игр 1972 г. в г.Мадриде. Вместе с этим, исходя из интересов советских спортивных организаций, целесообразнее поддерживать предложения о проведении летних Олимпийских игр в Европе, так как в противном случае американцы, как и в 1968 году, будут иметь большие преимущества перед нашими спортсменами.

Что касается проведения зимних Олимпийских игр, полагали бы возможным поддержать их проведение в г.Лахти, а в случае отклонения этого предложения голосовать за проведение в г.Саппоро.

Просим согласия.

Цукив II сакутра. Председатель Центрального Совета аданити на Союза спортивных обществ и организаций СССР 9 лити в Союза спортивных обществ и организаций СССР (Ю.Машин) " И" апреля 1966 г. Сираваа " И" апреля 1966 г. 25 frigg, ~ 794 Никан Лов. И ашину соотцено. " И апреля 1966 г. 25 frigg, ~ 794 Никан Лов. И ашину соотцено. " И апреля 1966 г. 20 годания соотцено. " И апреля 1966 г. 20 годания соотцено. " И апреля 1966 г. 20 годания соотцено. 22. 10 667. 1172 pT2 2.1-661.

[faded CPSU CC stamp: ...16464 2nd Sector]

CPSU CC

The Central Council of the Union of USSR Sports Societies and Organizations reports that a session of the International Olympic Committee (IOC) will be held in April 1966 at which a decision will be made on the site of the 1972 Summer and Winter Olympic Games.

Bids to organize the Winter Games have been submitted by the cities of Lahti (Finland), Sapporo (Japan), Calgary (Canada), and Salt Lake City (US), and for the organization of the Summer Games by the cities of Montreal (Canada), Munich (FRG), Madrid (Spain), and Detroit (US).

The Central Council thinks it possible for the representatives of the Soviet sports organizations in the IOC to offer a suggestion to move the consideration of the issue about holding the 1972 Summer Olympic games to the next session of the International Olympic Committee (IOC), at the same time reporting that the Executive Committee of the Moscow City Council of Worker's Deputies is ready to bid to organize the 20th Summer Olympics in Moscow in 1972. In the event this offer is declined permit [the Soviet representatives] to vote to hold the Summer Games in Madrid. Such a resolution of the issue meets the interests of the GDR, since in March of this year the sports organizations of the GDR opposed proposals to hold the Games in Munich.

The leadership of the Communist Party of Spain, as Cde. Ibarruri has reported, supports the opportunity of holding the 1972 Olympic Games in Madrid. At the same time, in view of the interests of Soviet sports organizations, it is more advisable to support proposals to hold the Olympic Games in Europe since otherwise, as in 1968, the Americans will have great advantages over our athletes.

As regards the holding of the Winter Olympic Games, we think it possible to support holding them in Lahti, and in the event this offer is declined, to vote for holding them in Sapporo.

We request [your] agreement.

Chairman of the Central Council of the Union of Soviet Sports Societies and Organizations

(Yu. Mashin)

4 April 1966

[handwritten:] [to the] archive of the 2nd sector A. Altayeva rt2 2 April 1966

Note Telegram N 794 sent to Rome on 20 April 1966 Cde. Mashin has been informed. A. Altayeva 20 April 1966